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Abstract

The north-east area of Constantine has a very complex geological setting. The variety of sedimentary rocks such as
sandstone and clay in abundance, represent a big importance in the industry and road infrastructure.

The X-ray diffraction (XRD) analysis, Scanning Electron Microscopy SEM/EDS, FTIR spectroscopy of sandstone and
clay are required for qualitative and quantitative analysis of the existing phases.

In addition, chemical analysis of the same samples is required to confirm the XRD, EDS (Energy Dispersive X ray
Spectroscopy) and FTIR spectroscopy results.

The results of this multidisciplinary study, obtained by various analytical techniques, show a good agreement on the
existing phases.
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Résumé

La zone située au nord-est de Constantine a un contexte géologique trés complexe. La variété des roches sédimentaires
telles que les argiles et les grés en abondance, représentent une grande importance dans l'industrie et l'infrastructure
routiere.

L'analyse de Diffraction des Rayons X (DRX), la Microscopie Electronique a Balayage MEB/EDS, la
spectroscopie Infra Rouge FTIR des grés et des argiles est nécessaire pour l'analyse qualitative et quantitative des phases
existantes.

En outre, 'analyse chimique des mémes échantillons est nécessaire pour confirmer la DRX, EDS (Energy
Dispersive Spectroscopy rayons X) et les résultats de la spectroscopie FTIR.

Les résultats de cette étude pluridisciplinaire, obtenus par diverses techniques d'analyse, montrent un bon accord
sur les phases existantes.
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